
Expedice, která se neměla uskutečnit  
 
 
Po poslední úspěšné velké expedici tn8k se část týmu rozhodla pro menší podzimní 
akci. Tým skládající se z OK6DJ OK1BOA a OK1FCJ. Po analýze aktivit z různých zemí 
volba padla na Ugandu. QTH je známé z předchozích expedic a licence snad nebude 
také problém. Následuje komunikace s hotelem o našem zájmu ale i s 
telekomunikačním úřadem.  
 
Licence získána po 3 měsících. Nejdříve na výkon 100w a následně pak byl přiznán 
výkon 1kw.  Licenci jsme zajišťovali i pro OK2ZA, který možná pojede s námi. Po 
zakoupení 3 letenek se dozvídáme měsíc před odletem, že Rudolf OK2ZA pojede s 
námi. Velké nadšení zbytku týmu. Je to krátká mini expedice ale ve 4 jsme schopni 
mít nejen 80m, ale i 160m s beverage poslechovým systémem. Rudolfovo nejen 
operátorské, ale i technické a anténní znalosti pomůžou po všech stránkách.  
 
 Dale zajišťujeme evisa. Jednoduché objednání přes www s poplatkem 50 USD a za 
pár dnů  evisa jsou doma.  
 
Několik týdnů před odletem se všichni scházíme v qth OK1FCJ. Řešíme, kdo co vezme 
a připraví tak, aby nás nic nepřekvapilo. Ze schůzky je seznam úkolů pro každého z 
nás.  
 
Průběžně komunikujeme s hotelem i s kontaktní osobou přes e-mail a whatsapp.  
V pátek 8 září nám píše manažerka hotelu, paní Mercy, že na Whatsapp není stále a 
že budeme více komunikovat přes e-mail. Platíme 200 eur převodem na obdržený 
účet za taxi letiště hotel a zpět.  Následně přichází email žádost o zaplacení celého 
pobytu předem. Nechce se nám to platit celé, ale Mercy přes e-mail žádá uhradit vše. 
Tak jsme odeslali 3750 eur. Den poté co jsme odeslali peníze se naše Mercy ozvala 
přes whatsapp z jiného čísla, neboť její předchozí bylo údajně blokované. Tak ji 
sdělujeme, že jsme vše uhradili dle instrukcí z e-mailu. Byli jsme v šoku po informaci, 
že žádné peníze po nás nežádala. Následovalo okamžité nahlášení podvodu na policii 
a do banky. Výsledek je hodně nejistý. Bude zázrak, pokud se nám odeslané peníze 
vrátí. Policie si vyžádala celou komunikaci včetně všech záhlaví. Nyange resort se 
tváří, že to není jejich chyba, ale jen naše. Rozhodnutí co dál. 4000 eur jsou pryč, 
letenky zaplacené a my nemáme nic v ruce jen samé náklady. Jedeme i za cenu 
těchto výdajů doufajíc, že se něco vrátí z podvodné banky zpět.   
 
Je den před odletem. Máme málo zavazadel. Není kam dát dalších 10 kg. Musíme 
dokoupit další za cca 360 eur jeden odbavený kus.  David kupuje zavazadlo přes 
mobil. Neprochází autorizace. Potvrzuje znova. Po 2 minutách přijdou 2 potvrzení na 
2 zakoupená extra zavazadla. 720 eur je pryč. Voláme na Turkish airlines do Turecka , 
reklamujeme druhou platbu a jedem v zácpě na letiště tak, abychom stihli 



zaměstnance Turkish airlines. Na letišti se dozvídáme, že to možná Turkish airlines 
vrátí a nebo také ne. Nakonec nám doporučili podat reklamaci na call centru. 
  
Poslední, již krátká noc doma. Máme par hodin před odletem. OK6DJ jede z QTH 
Petra OK1FCJ. OK1BOA a OK2ZA z domova. Odbavení začíná v 07:00. Jsme mezi 
prvními. Kontrola pasu a evisa. U Petra OK1FCJ nesedělo číslo pasu s e visem. Krve by 
se v něm nedořezal. Vzal si z domova druhý pas. Pokud do hodiny nebude platný pas, 
Petr neletí. Rychlý telefon domů, probuzení přítelkyně a žádost o bleskové přivezení 
pasu. Nakonec se zadařilo pár minut před uzavřením přepážky.  
 
Hurá můžeme všichni odletět 
 
V Istanbulu je veliká bouřka a máme opožděný let o 1 hodin. Let do Istanbulu trval 
2h30min. Na příletu to s námi házelo. V Istanbulu bylo velmi deštivé počasí s 
bouřkami. Počkali jsme plánovanou přestávku do odletu. Po hodině zpoždění čekáme 
další dvě hodiny už v letadle na odlet. Letadlo je Boeing 737 max. Na další 10 hod let 
přes Kigali (Rwanda ) žádné pohodlí. Taková letadla používá na dálkové lety snad už 
jenom Smartwings z České republiky.  
 
Po příletu do Entebbe rychle obdržíme víza do pasu a po netrpělivém čekání máme 
cestu do Ugandy otevřenou. Záhy zjišťujeme náš omyl. Po rtg zavazadel si nás celníci 
dají bokem. Prokazujeme se licencemi, kompletním seznamem zavazadel, co 
vezmeme a budeme vyvážet a vysvětlujeme naše hobby. To jim nestačí. Musíme si 
celně odbavit všechno zboží. To dostaneme uvolněné nejdříve další den. Zkoušíme 
znovu vysvětlovat. Po hodině přijde vedoucí. Opět vše vyjasňujeme. Nakonec se volá 
vyššímu vedoucímu. Po posledním kolečku vysvětlování dostaneme razítko a 
můžeme i s věcmi opustit celnici. Další 2 hodiny zdržení.  Po 28 hodinách jsme 
konečně v našem QTH, Nyange resortu.  
 
Dostáváme sice slevu na ubytování a konferenční místnost, ale i tak je pryč dalších 
2600 eur a 200 eur za taxíka. Máme objednanou jen pro nás konferenční místnost. 
Oznámili nám, že je zde konference a bude zde celý pátek a sobotu, ale že můžeme 
využít velkou vstupní halu na recepci.  Co dál se bude ještě dít ptáme se sami sebe.   
Odpoledne je potřeba trocha spánku po neprospané noci a stresu z neuvolnění 
zavazadel na letišti. Stavíme první vertikály a navečer jsme aktivní na 40m a 30m. 
 
Sobota 30.9 
Stavíme 2 spiderbeamy a další antény. Recepční nám oznámila, že v recepční hale 
bude několika hodinová párty. Od rána přijíždí lidé, připravuji místnost a zapojují 
zvukovou aparaturu.  Kolem 11 dopoledne začíná něco při čem nejsme schopni 
pracovat u rádia. Hlasitá hudba a moderátor. Je zde asi 80 hostů. Pro nás nemožné 
pracovat. Brát slabé CW signály a za zády řvoucí reproduktory fakt nejde. SSB je 
zbytečné zkoušet. Při TX je stoprocentní vybuzení rádia. Ani se pořádně neslyšíme. 



Stavíme dále antény. Ke konci dne stojí nejen zmíněné spiderbeamy ale i vertikály 
pro 80/160 a dipól na 12m. 
 
Neděle 1.10 
Rádi bychom pokryli všechna KV amatérská pásma. Pro poslech na dolních pásmech 
děláme beverage. Máme nakonec dva. Jeden na US-EU  a druhý na JA směr. Oba jsou 
krátké a nefunkční. Jsou blízko vysílacích antén. Jsme omezeni místem. Stavíme 
poslední spiderbeam pro provoz na SSB. Odpoledne je pořádná africká bouřka a 
dochází k výpadku proudu. Snažíme udělat funkční harmonogram, abychom se 
všichni alespoň vyspali pár hodin denně. OK1FCJ jde spát kolem 22 a budíček v 03. 
Zbytek tým jde spát mezi 01 až 03 ráno.  
 
 
Pondělí 2.10 
Za ranního rozbřesku zkoušíme 80m.  Konečné máme vysílání, jak si to 
představujeme. Nicméně stále nejsme spokojeni s poslechem na dolních pásmech. 
Musíme předělat beverage a přesunout na jiné místo. Horní pásma jsou krásně 
otevřená. Máme klid na práci. Za námi žádná hudba ani hluk, který by nám rušil 
vysílání 
 
Utery 3.10 
160m vertikál má SWR 2.3 chceme to opravit, máme společný koaxiál na 160 a 80. 
Podmínky se výrazně zhoršily. Není odpoledne skoro nic slyšet. Petr OK1BOA je 
nachlazený. Petr OK1FCJ byl na tom podobně po příletu. Odpoledne krouží kolem 
našeho QTH armádní vrtulník, kterému jsme nevěnovali pozornost.  
 
 
Středa 4.10 
Stále bojujeme s poslechem přes beverage. Na 160m je to nepoužitelné. Snažíme se 
dohodnout s ochrankou objektu, aby nám na pár hod vypnuli osvětleni celého areálu, 
abychom měli lepší poslech na dolních pásmech. Kolem poledne přišla návštěva. 
Zástupci armády se přišli podívat co jsme zač, co zde děláme a zda máme na vše 
povoleni. Po půl hodině odchází.  
Máme domluvené zhasnuti světla při cestě, kde vede beverge. Topband, 80 a 40 jsou 
konečně slyšet. V noci po ukončení otevření pásma na 10/12 m do USA přechází 
OK6DJ na 160/80 m. Na cw je nejlépe slyšet Milan OK7GU, následuje OK1CF OK2DA. 
Nejslabší signál má DL8LAS. Dále už nikdo nevolal.  
 
 
Čtvrtek 5.10 
Po ránu vypadne internet, přestane fungovat livescore na clublog. Vysvětlujeme na 
recepci, že potřebujeme internet 24/7 tak, jak jsme žádali před příjezdem. Nakonec 
nám po několika urgencích udělali hotspot. 5 hodin jsme byli bez internetu. Zde mají 



na vše spoustu času. Žádný spěch na nic. Opět nádherná otevření pásem 10/12 m 
přes den a kolem 21 utc do USA, noční 160 m bylo v útlumu a dovolají se jen stanice 
s velkou výbavou.  
 
Pátek 6.10 
Blíží se odjezd, a tak se snažíme sedět co nejvíce u rádia, což samozřejmě děláme i 
předchozí dny. Na 15m Ruda Ok2ZA se věnuje RTTY. 10/12m má preferenci cw mod a 
ft8. Opět po zavřeni horních pásem QSY na 160m kde uděláme dalších 60 cw spojení,  
OK6DJje už unaven a dělá QSY na FT8. Zde se setkává s pirátskou stanicí a rozladěn 
dává spot do dxclustru, že ukončuje práci na 160m a přeladění na 80m. Je to veliká 
škoda, těch stanic bylo slyšet hodně.  
 
Sobota 7.10 
Od rána postupně balíme jednotlivé antény. Provoz je již minimální. Kolem poledního 
přijíždí Mercy. Asi si přijela pro dárek, který máme připraven, ale nedostane ho. Mezi 
řeči nám oznámí, že dostala od šéfa nový iphone 15 sladěný se zeleným krytem a 
novou do zelena laděnou značkovou kabelkou. Aby se pro příště zabezpečila kvůli 
hacknutí jejího mobilu.  Dále už nemáme slov cokoliv komentovat.  
Odpoledne vše balíme a postupně vypínáme náš provoz na pásmech. Nakonec kolem 
22 hodin přestala téct i voda. Není možné se na cestu vykoupat, není možné 
spláchnout záchod.  Ruda a Petr se myjí balenou vodou, která nám ještě zbývá.  
 
 
Neděle 8.10 
Celní odbavení na letišti je úplně bez problémů. Následuje 7 hod let do Istanbulu a 
podvečer po více jak 2 hodinách jsme v Praze 
 
Provoz na 10m/12m 
Tak jako na předešlých afrických expedicích je velmi zajímavé druhé otevření bandů 
do severní Ameriky. Tentokrát vzhledem k vysokému SFI se to týkalo i velké části EU. 
Vypadá to tak, že se pásma 10m,12m zavírají kolem 20 hodiny místního času. V tu 
dobu už neprochází ani signály FT8. Ale kolem 22-23 hodiny začnou být zase vidět 
signály silných stanic a postupně se zvedají. To je přesně čas přejít na CW nebo SSB. 
Toto druhé otevření trvá obvykle necelou hodinu. Některé dny to bylo ale až do dvou 
ráno. Po NA stanicích je tam ještě kratičký čas pro JA stanice, než se pásmo uzavře 
úplně. 
 
 
Závěr 
Tato akce se nám velmi prodražila. O penězích moc nepíšeme, ale tentokrát je tato 
akce drahá. Letenky 85 000 Kč, extra zavazadla 18000 Kč, podvod na nás před 
odletem 95000 Kč (4000 EUR). Vlastní ubytování 64000 Kč. Celkem 262000 Kč vychází 
na osobu 65500 Kč.  
 



Co dodat po detailní analýze podvodu IT specialisty a komunikací s policií jsme si jisti, 
že Mercy a její tým stojí za celým podvodem. Zaplatili jsme vše 2x. Opravdu do 
Ugandy a Nyange resortu už nikdo z nás nikdy nepojede a ani to nedoporučíme 
žádné další expedici. A to, že jsme měli mít každý vlastni chatičku a nakonec na 4 
osoby byli 3 a bez konferenční místnosti je jen třešnička na dortu. Poslední kapka v 
moři byla ukradnutí bezdrátových sluchátek Petrovi OK1BOA.   
 
 
No ale po radioamatérské stránce jsme zažili krásné otevření horních pásem. Bylo 
také zajímavé sledovat leaderboard na clublogu, které tentokrát vyhrál Milan 
OK7GU.  Na přední umístění je třeba neustále byt QRV. Nepoužili jsme FT4 a FM 
mod.  
 
Celkově jsme udělali 60188 QSO, z čehož 13855 CW, 10377 SSB, 751 RTTY a 35205 
FT8. 
 
Rádi bychom poděkovali všem sponzorům, kteří nám pomohli s finanční realizací 
expedice. Pro získání qsl využijte OQRS na clublog.  Je to rychlé Davidovi OK6DJ, qsl 
managerovi ušetříte čas.   
 
 


